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Bewogen jaren 

Nu we richting de gemeenteraadsverkiezingen van 16 
maart 2022 gaan, zou ik graag gebruik maken van deze 
plek om terug te kijken op de bewogen afgelopen drie-
ënhalf jaar, waarin wij gezamenlijk deel hebben uitge-
maakt van de oppositie.  

Kritisch doch constructief 

Na de teleurstellende uitslag van maart 2018, met 
slechts drie zetels, moesten wij vervolgens accepteren 
dat wij geen deel zouden gaan uitmaken van het college. 
Met Judith en Arnold vormde ik een fractie die nogal 
werd tegengewerkt. Lastig was het, om tijdens een van 
de eerste raadsvergaderingen, lintjes uitgedeeld te zien 
krijgen aan oud-PvdA’ers voor hun jarenlange inzet. 
Voelde toch een beetje verkeerd. Gelukkig konden wij 
zelf goed met elkaar overweg en bleven wij kijken naar 
de toekomst in plaats van te blijven hangen in het verle-
den. Voor sommige mede-raadsleden leek dat bijna on-
mogelijk: “Geen oud zeer bij de PvdA-fractie?” Langza-
merhand groeide het vertrouwen. Niet alleen bij Arnold 
en mijzelf, die als nieuwkomers toch een heleboel te 
leren hadden, maar ook bij de overige raadsleden die 
ons steeds meer gingen zien als een kritische doch con-
structieve fractie.  

Prettige samenwerking 

Met de komst van Thomas leek het laatste beetje wan-
trouwen richting onze fractie steeds meer af te nemen. 
Op inhoud werden wij zeker nog aangesproken en ik zelf 
regelmatig ook op mijn toon, maar er werd ons steeds 
vaker dingen gegund. De prettige samenwerking met 
Arnold, Thomas en Jan heeft mij zeker heel veel goed 
gedaan. Als fractievoorzitter krijg je soms veel op je 

bordje en ik heb mij ontzettend gesteund en onder-
steund gevoeld door deze heren. Ik kijk dan ook met 
veel plezier terug op alle momenten die wij tezamen 
hebben doorgebracht. Hoewel de gesprekken soms ook 
best pittig waren, hebben wij elkaar altijd weer weten te 
vinden.  

Sterke fractie 

Het belang van het sociaaldemocratische gedachten-
goed was altijd belangrijker dan het persoonlijk belang. 
Dat heeft ons tot een sterke fractie gemaakt. Dus man-
nen bedankt! Ook zou ik hier graag nog Judith enorm 
willen bedanken, die mij, ook nadat zij geen deel meer 
uitmaakte van de fractie, veelvuldig heeft bijgestaan met 
raad en daad. Zonder al deze mensen had ik het de afge-
lopen jaren niet gered. Alleen ga je sneller, maar samen 
kom je verder! 

 

Arnica Gortzak 

Fractievoorzitter PvdA-
Hoorn 

 

 

 

 

 

    Van de fractie ……………………………... 

Gemeenteraadsverkiezingen  

16 maart 2022 

In deze Prospect gaan we al in op de gemeenteraadsver-
kiezingen op 16 maart 2022. Bij de ledenvergadering op 
13 oktober is het verkiezingsprogramma  besproken. 
Fractie, bestuur en kandidaatstellingscommissie zijn druk 
bezig om een aansprekende kandidatenlijst samen te 
stellen. Die zal  binnenkort aan de leden worden voorge-
legd. In deze Prospect wordt op enkele belangrijke the-
ma’s voor de verkiezingen ingegaan. 
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Impressie van de vergadering 

Op woensdag dertien oktober 
jongstleden hebben we de na-
jaars-ledenvergadering voor 
2021 gehad. We konden elkaar 
eindelijk weer eens in leven-
den lijve ontmoeten. De loca-
tie was dit keer het wijkcen-
trum De Zaagtand in Hoorn. 

Onze secretaris Melanie Roeleveld had van tevoren al 
wat afmeldingen gehad, ook van sommige bestuurs-, 
fractie- en commissieleden. De opkomst was echter ver-
heugend goed te noemen. Onder de 18 aanwezigen wa-
ren ook een paar jonge, nieuwe partijleden te verwelko-
men. Voor een officieel verslag verwijs ik graag naar de 
notulen die ons gewaardeerd bestuurs- én commissielid 
Jetty Hemming van deze avond heeft gemaakt. 

Belangrijkste agendapunt was deze avond het bespre-
ken van het concept-verkiezingsprogramma voor de ge-
meenteraadsverkiezingen op woensdag 16 maart 2022. 

Onze fractieleden Arnica Gortzak, Thomas de Groot en 
Arnold Wegner hebben de laatste tijd, samen met ons 
commissielid Jan Kollen, heel veel tijd en energie gesto-
ken in het schrijven van een nieuw verkiezingsprogram-
ma. Onze kernpunten waren al in een eerdere ledenver-
gadering vastgesteld. 

Later is, als een nieuw probeersel, door het bestuur van 
onze afdeling en sommige geïnteresseerde leden het 
concept kritisch doorgelezen. Het concept is vervolgens 
op ons verzoek geredigeerd en opgemaakt door Miles 
Hemming (inderdaad broer van…) en aan alle leden van 
de afdeling Hoorn verstuurd opdat de leden er amende-
menten op konden indienen voor de ledenvergadering 
van vanavond. Er werd tijdens de ledenvergadering wel 
opgemerkt dat de tijd om te reageren vrij kort was. Het 
betreft hier dan ook wel een stuk tekst van 27 kantjes! 
Vanavond konden de fractieleden doorgezaagd worden 
door de leden over de aangeleverde voorstellen. 

Er waren door een paar leden amendementen inge-
diend, of anderszins opmerkingen geplaatst, en tijdens 
de ledenvergadering werden er ook vragen gesteld. Een 
paar amendementen werden overgenomen en zullen in 
het programma worden toegevoegd. Er werd volop uit-

leg gegeven door de fractieleden en discussies gevoerd 
door de aanwezige leden. Besloten werd ook om een 
werkgroep te vormen die zich zou richten op de financi-
ële onderbouwing van onze kernpunten. De werkgroep 
werkt samen met Arnica. Van deze werkgroep krijgen 
we later nog een verslag toegestuurd. 

Op verzoek van de fractieleden werd er tijdens de leden-
vergadering ook gepeild wat de mening is van de leden 
over het standbeeld van Jan Pieterszoon Coen op de 
Rode Steen, waarover de laatste tijd veel te doen is 
(geweest). Hierop volgde nog een hele discussie. Ook 
werd de vraag gesteld hoe de aanwezigen dachten over 
het voorstel om over dat beeld een referendum te hou-
den onder de Hoornse inwoners. Ik vond het leuk om te 
zien dat de meningen over Coen en het referendum bin-
nen onze partij elkaar aardig in evenwicht houden. Ster-
ker nog: vanwege een stemonthouding van 1 van de le-
den waren voor- en tegenstemmers net niet met elkaar 
in evenwicht, of scheelde het net 2 stemmen…… Deze 
discussie wordt ongetwijfeld in de toekomst nog vaker 
gevoerd binnen Hoorn! 

 

Ik vond het jammer te 
moeten horen dat Me-
lanie Roeleveld zich 
vanwege persoonlijke 
omstandigheden terug-
trekt als afdelingssect-
retaris. Zij heeft een 
hoop werk verricht en 
we zullen haar node 
missen.  

 

 

Voor de rest was ik erg blij met, en tevreden over, de 
grote opkomst, en het enthousiasme waarmee de aan-
wezigen zich met ons verkiezingsprogramma bezig heb-
ben gehouden. Bedankt allemaal! 

 

 Adriaan Achterberg 

 

    Algemene ledenvergadering 13 oktober 
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Vragen 

De PvdA-Hoorn heeft de afgelopen jaren meerdere ke-

ren vragen gesteld over de geheimhouding, die het col-

lege van Burgemeester en Wethouders op diverse on-

derwerpen gelegd heeft.  

Openbaarheid zou uitgangspunt moeten zijn 

Wij gaan er als fractie vanuit dat de gemeente Hoorn zo 

terughoudend mogelijk omgaat met het opleggen of 

bekrachtigen van geheimhouding op grond van artikel 

25 en 55 van de Gemeentewet. Openbaarheid en trans-

parantie is immers het uitgangspunt. Vaak wordt het 

argument gebruikt dat het ‘gevoelige financiële informa-

tie in verband met marktwerking’ betreft en daar kun-

nen wij uiteraard begrip voor opbrengen. Soms is het 

echter niet geheel duidelijk welk doel de geheimhouding 

dient; in zo’n geval kan dit het democratisch proces af-

remmen. Als raads- en commissieleden kunnen wij onze 

vragen dan niet meer vrijuit en in alle openbaarheid stel-

len, en ook onze keuzes en conclusies kunnen wij dan 

niet (volledig) aan onze leden en achterban uitleggen. 

Het deel dat wel in de openbaarheid mag komen, kan 

dus onvolledig zijn en dat stoort ons enorm. Het beperkt 

ons simpelweg in de uitoefening van onze functie.  

De vraag blijft hangen 

De eerste keer dat onze fractie vragen over geheimhou-

ding stelde, was tijdens het onderzoek naar Citymarke-

ting Hoorn. De burgemeester legde geheimhouding op 

dat onderzoek en vervolgens legden zowel de Citymar-

keteer als het bestuur van Hoorn Marketing hun functies 

neer. De wethouder zei ‘Er geen zin meer in te hebben’ 

en stapte op. Dergelijke consequenties blijven boven de 

markt hangen en bemoeilijken de discussie en besluit-

vorming over een eventuele voortzetting. PvdA-Hoorn 

vindt Citymarketing cruciaal voor de promotie van onze 

stad, echter niet op de manier zoals het tot nu toe geor-

ganiseerd was. 

Het voelt heel raar 

Wij steunen het idee om onafhankelijk onderzoek te 

doen naar geheimhouding in de gemeente Hoorn. Wij 

willen graag duidelijkheid over dit onderwerp en liefst 

zelfs een protocol, want als ik als raadslid tijdens het 

schrijven van dit stukje telkens na moet denken over 

wat ik wel en niet tegen de leden van mijn eigen partij 

mag zeggen, dan voelt dat natuurlijk raar. Heel raar 

zelfs…  

Arnold Wegner 

 

Raadslid PvdA-Hoorn 

 

 

 

 

 

    Geheimhouding 
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Prominente plaats 

In het verkiezingsprogramma van de PvdA voor de vol-
gende gemeenteraadsverkiezingen in 2022 hebben kli-
maat en duurzaamheid een prominente plaats gekregen. 
Dat kunt u nalezen in het toegezonden concept verkie-
zingsprogramma. Uiteraard blijven onze traditionele 
speerpunten van  armoede bestrijding, zorg en de wo-
ningnood overeind. Voor ons is het extra belangrijk dat 
de te nemen klimaat maatregelen niet ten laste komen 
van de laagste inkomensgroepen. Daar ligt voor ons de 
uitdaging. 

Landelijke PvdA beleidsdoelen 

Landelijk heeft de PvdA in haar verkiezingsprogramma de vol-

gende aandachtsgebieden benoemd: https://www.pvda.nl/

verkiezingen/verkiezingsprogramma/duurzaamheid/ 

Eerlijk en fatsoenlijk klimaatbeleid 

Duurzame energie 

Circulaire economie 

Natuur, milieu en mobiliteit 

Landbouw, dierenwelzijn en voedsel 

 

 

Vele van de daarin genoemde beleidsdoelen zijn goed 
bruikbaar op lokaal niveau. Om er enkele te noemen: 
verminderen CO2 uitstoot, meer groen in woonomge-
ving, woningbouwcorporaties zorgen voor woonlasten-
neutrale ombouw van de woningen, overheid subsidi-
eert verduurzaming van woningen, overheid heeft voor-
beeldfunctie voor circulair inkopen, overstap naar circu-

laire economie, luchtkwaliteit verbeteren, wonen langs 
het spoor aangenamer maken, hoogwaardig openbaar 
vervoer, fietssnelwegen. Deze punten vindt u ook terug 
in ons lokale verkiezingsprogramma.  

Dit college ( VVD, Groen Links, Sociaal Hoorn, Fractie 
Tonnaer en D66) had hoge duurzaamheids- en klimaat 
ambities, dit staat in het coalitieakkoord: 

Op de site: https://www.puurhoorn.nl/ staan ook ver-
schillende klimaatambities en duurzaamheidsmaatrege-
len.  Het is altijd lastig te controleren of de afspraken in 
het coalitieakkoord in voldoende mate zijn nagekomen. 
Onze indruk is echter niet positief, er zijn wel aanzetten 
gemaakt zoals het stimuleren van de aanschaf van zon-
nepanelen en het energieneutraal maken van de wonin-
gen in centrum Kersenboogaard. Bij dat laatste was  een 
duidelijke stellingname van ons in commissie en raad 
nodig  om te voorkomen dat financiële risico’s straks 
worden afgewenteld op de sociale huurders van Inter-
maris. Dat risico is echter nog niet afgewend, er is een 
meningsverschil tussen Intermaris en gemeente wie risi-
codragend is. Intermaris lijkt zich meer te bekommeren 
om het voor zichzelf financieel sluitend krijgen van het 
project dan als zorgzame verhuurder op te treden voor 
de sociale verhuur in het gebied. 

We hebben de indruk dat dit college moeite heeft om 
haar ambities op dit beleidsterrein waar te maken. Ge-
zien urgentie en omvang baart ons dat zorgen.   

 

Jan Kollen 

Commissielid PvdA 

Speerpunt duurzaamheid 

Een duurzame en innovatieve stad 
De energietransitie is een van de grootste maatschappelijke 
opgaven van onze tijd. De gemeenteraad wil dat Hoorn in 
2040 een klimaatneutrale stad is. De coalitie wil in nauwe 
samenwerking met alle partners een routekaart 2040 op-
stellen, met concrete maatregelen en resultaatafspraken. De 
gemeente zorgt voor een goed financieel instrumentarium, 
geeft het goede voorbeeld en rolt de rode loper uit voor 
ondernemers met innovatieve ideeën. Concreet wil deze 
coalitie deze bestuursperiode 4.400 woningen duurzaam 
maken. Daarbij moet Hoorn groener worden en komt er 
geld om de gevolgen van de klimaatverandering tegen te 
gaan, zoals hittestress en wateroverlast. 

https://www.pvda.nl/verkiezingen/verkiezingsprogramma/duurzaamheid/
https://www.pvda.nl/verkiezingen/verkiezingsprogramma/duurzaamheid/
https://www.puurhoorn.nl/
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Grote tekorten 

Vanaf het begin van mijn raadslidmaatschap in 2018 heb 
ik me intensief verdiept in en beziggehouden met het 
reilen en zeilen binnen het Sociaal Domein. Sinds 2015 
zijn gemeenten verantwoordelijk voor jeugdzorg, werk 
en inkomen en zorg aan langdurig zieken en ouderen. 
Doel van deze decentralisatie van het Rijk naar gemeen-
ten was om de ondersteuning te verbeteren door het 
realiseren van minder regeldruk en het inzichtelijker en 
makkelijker maken van de geldstromen rondom partici-
patie. Uitdrukkelijk werd in 2015 gesteld dat het geen 
bezuinigingsactie betrof, maar helaas hebben we gezien 
dat er sinds 2015 een chronisch tekort aan gelden is om 
al deze taken te kunnen uitvoeren. Zo ook in Hoorn. Het 
tekort op het Sociaal Domein liep op tot ruim zes miljoen 
in 2020.  

Lokaal versus regionaal 

Ondanks dit tekort aan geld moet de gemeente de ta-
ken, die zijn overgedragen, uitvoeren. In Hoorn wordt er 
samengewerkt met WerkSaam West-Friesland, die zich 
niet alleen richt op het re-integreren van mensen in de 
bijstand, maar zich ook bezighoudt met het participatie-
proces van mensen voor wie werken niet haalbaar is. 
Door de hulp integraal aan te bieden, hoopt Hoorn deze 
inwoners beter te bereiken en te helpen.  

Daarnaast werkt de gemeente samen met de GGD en de 
GGZ om inwoners, die maatschappelijke ondersteuning 
nodig hebben te begeleiden. Deze samenwerking wordt 
regionaal georganiseerd. Dit maakt het soms wat lastig 

om vanuit de Raad invloed op uit te oefenen. Je hebt 
immers met zeven of zelfs zeventien andere gemeenten 
van doen.  

De afgelopen tijd is de groep jongeren met psychische 
problemen, die hulp nodig hebben, gegroeid. Hierdoor 
zijn wachtlijsten weer langer geworden en hebben we 
gezien dat samenwerking tussen jeugdhulpregio’s nog te 
wensen overlaat. Volgens de Inspectie Gezondheidszorg 
en Jeugd (IGJ) zijn vraag en aanbod in verschillende re-
gio’s uit balans geraakt. Vooral bij regio’s, waaronder 
Hoorn, die gekozen hebben voor resultaatgerichte finan-
ciering. Door deze manier van financiering is het aan-
trekkelijker geworden om laag-complexe zorg te bieden, 
omdat resultaten voor de hulp aan jeugdigen met ernsti-
ge problemen onzeker zijn. Dit leidt tot een tekort aan 
hulp voor complexere problemen.  

Vervolg -> 

    Speerpunt Sociaal Domein 
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PvdA-Hoorn bijeenkomst met zorgverleners 

In mei 2021 organiseerde de PvdA-Hoorn een bijeen-
komst met zorgverleners over resultaatgericht werken 
en hoorden wij de problemen die deze manier van wer-
ken oplevert. Veel zorgverleners stellen dat ze door deze 
manier van werken de cliënt niet meer kunnen bieden 
wat die in haar ogen nodig heeft. Voor ons is dit een zeer 
zorgelijke ontwikkeling. Wij dringen al geruime tijd aan 
op het gesprek voeren met alle betrokkenen, dus ook 
met de mensen op de werkvloer, en niet enkel de be-
stuurders van deze zorginstellingen. Ook in Hoorn zien 
wij een toename van zorgaanbieders, de zogenaamde 
zorgcowboys. Het huidige systeem maakt het makkelijk 
voor zorgaanbieders om snel rijk te worden over de rug-
gen van cliënten en gemeenten. Onder zorgcowboys 
worden jeugdzorginstellingen verstaan die meer dan tien 
procent winst maken of dividend uitkeren.  

Wij zouden dan ook graag zien dat de gemeente Hoorn 
betere afspraken maakt en meer inzet op controle, door 

bijvoorbeeld te kijken naar de jaarrekeningen van zorg-
aanbieders waarmee de gemeente een contract heeft 
afgesloten.  

 

Speerpunt in het verkiezingsprogramma 

Voor de PvdA Hoorn blijft het Sociaal Domein een speer-
punt! Wij blijven vinden dat het oplossen van problemen 
belangrijker is dan het volgen van de bureaucratische 
regels. De zorgvraag staat centraal en niet het budget. 
Volgens ons kan dit worden bereikt door de professional 
meer vertrouwen te geven. Het resultaatgericht werken 
moet wat ons betreft geëvalueerd en bijgesteld worden.  

Ook vinden wij dat gemeenten te vaak partijen kiezen op 
basis van de laagste prijs. Dit gaat ten koste van kennis, 
ervaring en expertise die nodig is om de beste zorg te 
leveren. Het zou mogelijk moeten zijn voor elke cliënt 
een beroep te doen op een onafhankelijk cliëntonder-

steuner om optimaal invulling te geven aan de eigen re-
gie. Wij zouden graag zien dat er een kernteam van be-
roepskrachten wordt geformeerd dat samen met vrijwil-
ligers en mantelzorgers verantwoordelijk is voor goede 
zorg aan ouderen, jongeren en mensen met beperkin-
gen. Preventie is daarnaast een onderdeel dat volgens 
ons extra aandacht verdient. Voorkomen is uiteindelijk 
altijd beter dan genezen. 

 

Wij hopen op een goede uitslag in maart 2022 waarmee 
wij onze idealen en ideeën nog beter kunnen omzetten 
in beleid. Uiteindelijk moet het volgens ons zo zijn dat 
iedere inwoner van Hoorn de zorg krijgt die hij/zij be-
hoeft. Uiteindelijk is het zo dat goede zorg de basis is van 
ons bestaan. Wanneer die basis wankelt, wil je erop kun-
nen vertrouwen dat er hulp is. En dat jij of je naaste de 
zorg, aandacht en liefde krijgt die nodig is. 

Iedereen heeft recht op dezelfde goede gezondheid en 
dezelfde goede zorg, niet op basis van wie je bent, maar 
op basis van wat je nodig hebt. 

Arnica Gortzak 

Raadslid PvdA-Hoorn 
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Visitekaartje van Hoorn 

De gemeente werkt op dit moment aan de voorberei-
ding van de Poort van Hoorn. Dat is het gebied rondom 
het station en het Pelmolenpad. Het moet het visite-
kaartje van Hoorn worden. Het gemaakte stedenbouw-
kundige plan spreekt aan, ook het accent op het leggen 
van de kwaliteit en beleving van het gebied spreekt ons 
aan. We snappen dan ook niet waarom dit college kiest 
voor 4 grote bovengrondse parkeergarages in het ge-
bied. Ze geven met zeer onduidelijke argumentaties aan 
dat ondergronds parkeren niet kan. Daarom hebben we 
bij de behandeling van het bestemmingsplan het volgen-
de alternatieve eigen plan ingebracht. 

Inleiding/aanleiding 

Deel uit voorwoord wethouder Samir Bashara in het Ste-
denbouwkundig plan Poort van Hoorn:   

Voorop staat dat we in de Poort van Hoorn een aantrek-
kelijke bestemming en verblijfsmilieu willen maken. Een 
plek waar je graag wilt zijn, waar op alle momenten van 
de dag reuring is. Kwaliteit is daarin het sleutelwoord; 
van de bebouwing, maar ook van de inrichting van de 
openbare ruimte. Dat vind je ook heel sterk terug in dit 
stedenbouwkundig plan. Daarnaast moet je als bezoeker 
meteen het gevoel krijgen dat je hier in Hoorn bent. De 
Poort van Hoorn is daarmee het visitekaartje van de 
stad, dat je uitnodigt om de stad verder te ontdekken. 

Als PvdA zeggen we: “Wie wil dat niet?”, dus we onder-
schrijven de uitgesproken ambities in het stedenbouw-
kundig plan. We vinden dat niet altijd terug in de uitwer-
king. Daarom dit alternatieve plan. Ons inziens worden 
er kansen gemist; die brengen we hier graag naar voren. 
Het nu voorliggende bestemmingsplan mag geen hinder-
nis vormen voor het benutten van de kansen. 

Voor het plan van de gemeente verwijzen we naar het 
stedenbouwkundig plan: https://
www.poortvanhoorn.nl/. We concentreren ons in deze 
notitie op de mogelijke verbeteringen. De meest in het 
oog lopende verbetering is: van bovengronds parkeren 
naar ondergrond parkeren. De gemeente heeft op diver-
se vragen vanuit de raad aangegeven dat ondergronds 
niet haalbaar is; wij denken daar anders over en laten in 
deze notitie het resultaat van onze analyses zien. Daarbij 
gebruiken we ook informatie uit “Integraal Parkeerkader 
Hoorn. Deel 2: Adviesnota Poort van Hoorn en binnen-
stad”.  

De kans tot het herinrichten van de Poort van Hoorn 
krijg je maar één keer. Dat moet dus direct goed. Uiter-
aard willen we ook een snelle besluitvorming, zeker van-
wege de woningnood. Maar het college heeft ons inziens 
zelf kostbare tijd verspeeld door haar werkwijze. Dat kan 
als een boemerang terugkomen als het plan niet vol-
doende doordacht is en enkele te grote tekortkomingen 
heeft. Omdat het plan bedoeld is voor de komende ge-
neraties (dus eeuwen) willen we, vanwege min of meer 
toevallige bestuurstermijnen, geen kansen missen. 

Wat wij als PvdA graag willen 

Wij hebben als PvdA ook voor het stedenbouwkundig 
plan gestemd. We kunnen ons zeker vinden in de uitge-
sproken ambities. We denken echter dat er meer moge-
lijk is. Als PvdA hebben we de volgende aanvullende am-
bities voor de Poort van Hoorn. 

1.Parkeren ondergronds vanwege ruimtebeslag en beleving; 

2.Bouwen boven busstation en busgarage (remise) ernaast of 

eronder; 

3.Ruimte scheppen voor meer sociale woningbouw; 

4.Brede participatie, net zoals bij het destijds opgestelde 

“integrale visie voor de binnenstad, mei 2016”; 

5.Een unieke overkoepelende identiteit voor de Poort van 

Hoorn (moet duidelijk een Hoornse poort zijn en niet een kopie 
van een willekeurig ander station); 

6. Consistentie in planvorming. 

In een bijlagen bij onze raadsvragen hebben we aange-

geven hoe we financiële ruimte scheppen voor boven-

staande ambities. Die bijlage is hier niet opgenomen. 

Vervolg -> 

Poort van Hoorn 

https://www.poortvanhoorn.nl/
https://www.poortvanhoorn.nl/
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Alternatief plan “POORT VAN HOORN” 

Parkeren ondergronds 

Parkeren ondergronds schept extra ruimte bovengronds. 

Het levert een aantrekkelijker gebied op en levert in 

combinatie met extra woningbouw een betere business-

case op. Ook zal het ondergronds parkeren het gebied 

een hogere kwaliteit geven, wat zich weer vertaalt in 

een betere businesscase. 

Op basis van onze berekeningen verandert de negatieve 

businesscase van Stationsgebied Noord naar een positie-

ve businesscase (van -100% naar +15% of + 111%). En de 

businesscase van Pelmolenpad ook in positieve zin (van 

100% naar 108%).  

Bouwen boven busstation en bus-garage on-

der busstation 

In het huidige plan “Poort van Hoorn” is een glazen 

overkapping boven het busstation getekend. Dat lijkt 

mooi, maar heeft ons inziens onvoldoende meerwaarde. 

Het neemt kostbare ruimte in, op lange termijn vergt 

het veel inspanning om het mooi te houden en op ande-

re manieren is ook een beschut busstation te maken. 

Een goede mogelijkheid is een busstation onder bebou-

wing. Daar zijn goede voorbeelden van. Bovendien 

schept het extra ruimte voor de gewenste extra ruimte 

voor sociale woningbouw of woningen voor personeel 

van Dijklander Ziekenhuis. 

In het plan “Poort van Hoorn” is nog geen busgarage 

ingepland. Aangegeven wordt dat nog naar een geschik-

te plaats wordt gezocht. Wat is er logischer dan het ook 

ondergronds brengen van de busgarage? Op termijn 

bespaart dat veel. Er hoeft geen alternatieve locatie te 

worden gezocht, het huidige busstation valt vrij en er 

zijn geen onnodige verkeersbewegingen nodig van bus-

sen van busstation naar busgarage (hetgeen structureel 

geld kost). 

Ruimte scheppen voor meer sociale woning-

bouw 

In de afgelopen jaren is het aandeel van sociale woning-

bouw in het plan eerder afgenomen dan toegenomen. 

Dat is vreemd. Als argument werd het sluitend maken 

van de businesscase genoemd. Hier geven we aan dat 

sociale woningbouw door de geschepte ruimte door on-

dergronds parkeren wel degelijk mogelijk is. Door het 

parkeren ondergronds uit te voeren kan in totaal 40.000 

m2 extra woningbouwoppervlak ontstaan. Dat zijn 400 

woningen of 800 kleine appartementen!  

In onze uitgangspunten zijn we uitgegaan van 40 % soci-

aal, 40% midden en 20 % top. Hetgeen volgens ons meer 

passend is bij de huidige vraag. Nu gaat men (conform 

huidige beleid) uit van 30%, 30% en 40%. Daarbij is het 

nog de vraag of de 30% sociaal wel is ingevuld conform 

de gedachte achter die 30%.  

 

 

Vervolg -> 
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Consistentie in planvorming 

De planvorming voor de Poort van Hoorn loopt al lang. In “Brief aan raad zaaknummer 1413606, Stand van zaken 

ontwikkeling  Pelmolenpad en Prisma locatie”, staat : 

Participatie 

We kunnen ons niet aan de indruk onttrekken dat de 

participatie vooral reactief is opgezet voor directe be-

trokkenen (vooral instituties) en de directe omwonen-

den. Het wordt echter een plan voor heel Hoorn. We 

missen die brede mogelijkheid tot participatie en vragen 

ons af of de participatie wel is uitgevoerd conform de 

ideeën die achter de nieuwe omgevingswet zitten. Zijn 

bewoners, net zoals bij het plan “integrale visie voor de 

binnenstad, mei 2016”, daartoe voldoende in de gele-

genheid gesteld? Is gehandeld volgens de nieuwe princi-

pes van de omgevingsvisie (inspraak vooraf)? 

Overkoepelende unieke identiteit 

Het verbaast ons dat het beeldkwaliteitsplan nog steeds 

niet bij de stukken zit. Een van de hoofdambities was het 

realiseren van een gebied met een aantrekkelijk uitstra-

ling. Hoe mooi een stedenbouwkundig plan ook is, het is 

daarvoor geen garantie. Ook is een bestemmingsplan 

geen garantie voor een gebied met een aantrekkelijke 

uitstraling. 

We zien graag een stedelijke ontwikkeling van het Stati-

onsgebied / Pelmolenpad met een overkoepelende 

unieke identiteit. Het moet direct duidelijk zijn dat wan-

neer je uit de trein stapt, je in Hoorn bent en niet in een 

of andere stationslocatie. Aansluiten bij de al aanwezige 

stadskwaliteiten lijkt logisch, zoals bijvoorbeeld de Gou-

den Eeuw elementen, de oude stadsgracht of de unieke 

ligging aan de vroegere Zuiderzee. Ook een nieuwe unie-

ke bij de tijdsgeest passende identiteit is prima, bijvoor-

beeld groene gevels en daken. Het beeldkwaliteitsplan 

“Poort van Hoorn” ontbreekt nog, dus kennelijk is er nog 

wat mogelijk. We gaan ervanuit dat de al gemaakte 

plannen en afspraken daar geen onomkeerbare negatie-

ve effecten op hebben. We zijn daar echter niet gerust 

op. 



 

Nederland sterker & socialer 11 

Hier wordt heel duidelijk aangegeven dat auto’s bij voor-

keur in (half) verdiepte parkeergarages worden gepar-

keerd. Dat is anders dan in een parkeergarage boven-

gronds. We hebben laten zien dat ondergronds gunstig 

is, het is ons dus onduidelijk waarom nu toch voor bo-

vengronds wordt gekozen. 

In de meest recente grote bouw ontwikkelingen in of 

nabij de binnenstad (Jeudje, Karperkuil, Visserseiland, 

Horizoncollege (fietsen), Toren van Hoorn, nieuwbouw 

Westerdijk) wordt uitgegaan van ondergronds parkeren. 

Het is dan ook vreemd om in een ambitieus plan 4 grote 

bovengrondse parkeergarages te zien. Dat voelt als te-

ruggaan in de tijd. 

Resumerend: waarom is dit beter? 

Het stedenbouwkundig plan wordt er beter door. De vier 

bovengrondse parkeergarages zijn bepaald niet fraai. 

Ondergronds parkeren lost dat op; 

1. Dat maakt ook een beter ruimtegebruik mogelijk en 

bovendien kunnen de noodzakelijke bergingen bij wonen 

ook ondergronds gebracht worden. Dat geeft extra 

woonruimte; 

2. Het is financieel voordeliger als de ruimte voor ge-

plande bovengrondse parkeergarage door woningbouw 

wordt vervangen en dus als evident voordeel heeft: ex-

tra woningen! 

 

3. Voor de bewoners en de bezoekers is het veel ple-

zieriger en veiliger. De wandelroute van een par-

keergarage naar je erboven liggende woning is 

stukken aantrekkelijker dan een wandeling van 

een hoge bovengrondse parkeergarage naar je 

woning, zeker ’s nachts. Dat heeft ook een positief 

effect op de m² prijs van de woningen. 

Hoe verder? 

Inmiddels is het bestemmingsplan besproken in de com-

missievergadering. Het college heeft toegezegd de mo-

gelijkheden tot ondergronds parkeren nadrukkelijker te 

onderzoeken. De resultaten van dat onderzoek verschij-

nen nog dit najaar. De behandeling in de raad is voorals-

nog aangehouden. We zijn benieuwd. 

 

Jan Kollen 

Commissielid PvdA 

 

 

                    

De bovengrondse P’s in het stedenbouwkundig plan 

 

    

 

P 

P 

P 
P 

P 

P 
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Jeugdzorg, interview met de wethouder 

Voor zware gevallen geen opvang 

De laatste tijd vlogen ons allerlei berichten om de oren 

over verontrusting rond jeugdzorg. De jeugd kampt met 

meer problemen dan we voor mogelijk hielden, de zwa-

re gevallen worden zeer moeizaam tot nauwelijks ade-

quaat geholpen en de kosten rijzen de pan uit. Het Rijk 

laat de gemeenten met de rekening zitten, allerlei be-

drijfjes floreren dankzij goedbetaalde hulp aan weinig 

hulpbehoevende jeugd, terwijl de voor zware gevallen 

geen opvang meer te bekostigen is. Toch was er ook een 

wat gunstiger bericht: het Rijk vulde met enkele miljoe-

nen de gemeentelijke tekorten op dat gebied aan. 

Gedwongen model 

Ik sprak met Samir Bashara, de wethouder die zich in 

Hoorn met beleid rond scholing en preventieve jeugd-

zorg bezighoudt. Goede preventieve maatregelen kun-

nen voorkomen dat later veel mis gaat. Jeugdzorg was 

eerder een zaak van de provincie. De gemeente zou van-

uit een nabijheid de problematiek die binnen de ge-

meente speelt veel beter kunnen overzien en dus maat-

werk kunnen leveren. De gemeente zit helaas gedwon-

gen in een verkeerd model. Jeugdzorg is een publieke 

zorg, die privaat moet worden aangepakt. Er moet dus 

een aanbesteding komen voor marktpartijen. Er zijn, ook 

in Hoorn, politieke partijen die voor dit systeem zijn.  

Bureaucratie 

In onze omgeving hebben we gelukkig vooral te maken 

met partijen die je niet kunt scharen onder de ‘cowboys’ 

die uit zijn op het laaghangend fruit. Ook de partijen 

waarmee Hoorn nu afspraken heeft zijn in dit systeem 

gedwongen. Ze willen gewoon goed het werk uitvoeren, 

waarvoor ze zijn ingericht. Nu worden ze in een positie 

gebracht dat zij zich gaan manifesteren als marktpartijen 

die allerlei extra administratieve handelingen moeten 

verrichten om een aanbesteding te kunnen binnenhalen. 

Maar ook de gemeente moet allerlei onderzoek doen, 

inventariseren en monitoren wat er waar gedaan moet 

worden en te kijken of alle doelstellingen wel worden 

gehaald, wat een hoop tijd en bureaucratische handelin-

gen kost. Zo wordt er ook een hoop geld uitgegeven dat 

eigenlijk rechtstreeks naar de jeugdzorg had gemoeten. 

Samir Bashara benadrukt dat dit zijn privé-opvatting is 

en die wordt nu niet breed gedragen door het hele colle-

ge.  

Natuurlijk heeft ook de gemeente een belang om de zorg 

zo goedkoop mogelijk in te kopen, terwijl de marktpartij-

en die ook een winstoogmerk hebben daar anders naar 

kijken. Samir Bashara ziet hier een tegenstelling van be-

langen die naar zijn inzicht juist niet thuishoren bij het 

verlenen van zorg.  

vervolg ->  
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Aandacht voor preventie 

Hij benadrukt dat preventie beter is dan achteraf gene-

zen. Jeugdwerk en de preventie van problemen vindt 

gewoon plaats op de plekken waar de jongeren komen. 

School, kinderopvang, buurthuis, verenigingen, kind- en 

jongerenwerk, daar komen eventuele problemen aan 

het licht en kan er worden geholpen. Preventie is heel 

veel goedkoper dan de genezingstrajecten en vanuit wel-

zijnsperspectief veel beter, dan problemen te laten ont-

aarden in vormen die ingewikkelde en langdurige behan-

deling behoeven. Er lopen bij die genoemde plaatsen 

mensen rond die de signalen dat iets mis is kunnen op-

vangen. Door die vroeg-signalering kunnen tijdig stappen 

worden ondernomen die escalatie van problemen kan 

voorkomen. 

Vooral op scholen en bij instellingen voor kinderopvang 

zijn mensen die daarvoor zijn opgeleid. Samir Bashara 

noemt als voorbeeld het IKEC (Integraal Kind en Experti-

se Centrum), waar kinderen en ook de gezinnen die be-

paalde problemen hebben op velerlei gebied deskundig 

kunnen worden begeleid, waarmee de verdere ontwik-

kelingskansen van het kind zo weinig mogelijk worden 

belemmerd. In het voortgezet zijn mensen in te zetten 

die kunnen adviseren en op de basisscholen zijn het de 

ib’ers(interne begeleiders).  

 

 

Schoolverlatersaanpak 

Hoorn staat niet alleen in de aanpak van de 

(preventieve) jeugdzorg. Met de gemeenten in de regio 

zijn gezamenlijke projecten opgestart. Als voorbeeld 

noemt hij de schoolverlatersaanpak. Hoorn regelt voor 

de hele regio het overleg met onderwijsorganisaties en 

het regionaal educatief agenda-overleg. Daarbij is er ook 

de LEA (Lokale Educatieve Agenda), waarbij allerlei orga-

nisaties zijn betrokken. De bibliotheek, Stichting Net-

werk, Kinderopvang, Jeugd- en jongerenwerk, GGD, on-

derwijsorganisaties voor speciaal onderwijs. Allemaal 

organisaties met de benodigde expertise, die gezamen-

lijk kunnen duidelijk maken wat goed beleid op gebied 

van jeugdzorg kan zijn.  

Natuurlijk kan jeugdzorg beter worden ingericht. Op lo-

kaal niveau is het niet mogelijk het hele huidige systeem 

te veranderen. De gemeente gaat niet over het wel of 

niet gebruiken van aanbestedingsprocedures. Ooit in de 

negentiger jaren is daar in het paarse kabinet over be-

slist. Ook lokaal denkt niet elke partij er hetzelfde over. 

De VVD ziet er nog steeds meer heil in dan GroenLinks 

en PvdA. Toch bestaan er overeenkomsten wat aanpak 

betreft, ook bij VVD. Als bestuurder in Hoorn kan Samir 

Bashara nog maar weinig doen om het systeem te veran-

deren.  

Peter Ursem 
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Y.N. (27 jaar)  

Wonen 
De woningmarkt is verziekt. Een vriend van mij betaalde in 
2015 450 euro voor een woning in Amsterdam. Nu is dezelfde 
woning verbouwd tot 3 studentenkamers en vraagt de eige-
naar 650 tot 800 euro per kamer. Ook in Hoorn bij de verbou-
wing van de woningen aan de Siriusstraat betalen vrienden 
van mij uiteindelijk een hogere huurprijs voor een kleiner ge-
worden woning.  
 
Gelukkig heb ik zelf een dak boven mijn hoofd, maar uiteinde-
lijk wil ik ook een plek voor mijzelf. Ik sta al zo’n 10 jaar inge-
schreven bij Intermaris, maar nooit kom ik in aanmerking voor 
een woning.  De overheid plakt pleisters en lost het werkelijke 
probleem niet op. Ik wil ervoor pleiten, dat de gemeente met 
alle betrokken partijen om tafel gaat zitten om hier het woon-
probleem op te lossen. Dus, niet alleen maar praten met pro-
jectontwikkelaars en woningcorporaties, maar juist met de 
huurders. Jongere huurders, senioren huurders, alleenstaan-
den, gezinnen. Welke woonwensen hebben zij? Vraag en aan-
bod kan zo veel beter op elkaar worden afgestemd en de ge-
meente kan daarin eisen stellen, lijkt me. Dat is een deel van 
de oplossing.  
 
Verder moeten starters op de koopwoningmarkt voorrang 
krijgen. Starters hebben het veel lastiger op koopwoningmarkt 
door concurrentie tussen starters onderling – vermogende 
ouders kunnen starters financieel helpen met een borg, 
schenking of fiscaal voordelige constructie – en door concur-
rentie van doorstromers. Het is onmogelijk om daar als star-
tende jongere tussen te komen. Deze generatie gaat zo nooit 
aan een (koop)woning komen. Ik denk wel eens, dat wij een 
verloren generatie zijn. Hoe is het mogelijk dat woningen in 
2015 100.000 euro kostten en nu 3 ton?  
 
Ik vind ook dat Rutte de woningmarkt heeft verziekt door bui-
tenlandse investeerders, zoals Black Stone, naar Nederland te 
halen, waardoor er heel veel huurwoningen zijn opgekocht 
met winstoogmerk. Ik denk, dat onorthodoxe maatregelen 
niet mogen worden geschuwd. In Berlijn worden grote vast-
goedbedrijven opgekocht door overheid om daarna woningen 
her te verdelen en de markt te reguleren.  
 

Sociaal beleid 
Het valt mij op dat veel mensen in Hoorn, die op basis van hun 
inkomen of gezondheid aanspraak kunnen maken op hulp, de 
sociale loketten niet kunnen vinden binnen de gemeente. Dat 
is erg, want hierdoor lopen juist de mensen, die het nodig 
hebben inkomenssteun mis. Deze mensen zien door het bo-
men het bos niet meer en weten simpelweg niet meer, waar 
ze moeten aankloppen voor hulp. De gemeente zou zich meer 
moeten inspannen om mensen hierover te informeren. 
Verder vind ik het belangrijk, dat de inkomensgrens voor wer-
kende armen omhoog wordt getrokken, waardoor een brede-
re groep en meer kinderen en jongeren gebruik kunnen ma-
ken van bijvoorbeeld de Sport en Cultuurstrippenkaart. Op 
deze manier krijgen deze kinderen en jongeren - waarvan de 
ouders net boven de armoedegrens leven - ook normale kan-
sen. Net als elk ander kind. Ze kunnen zich hierdoor beter ont-
wikkelen, waardoor de ongelijkheid tussen mensen in de vol-
wassenheid afneemt.   
 
Duurzaamheid 
Ik zie dat de weersom-
standigheden steeds 
extremer worden. 
Recentelijk nog de 
overstromingen op 
Sicilië. Dat vind ik zor-
gelijk. Er zijn grote 
maatregelen nodig, zoals de stikstofnormen aanscherpen, 
maar je kunt als individu ook veel zelf doen, denk ik. Ik fiets 
bijvoorbeeld zoveel mogelijk en maak gebruik van het OV. De 
gemeente zou dit nog meer kunnen stimuleren door fietsers-
faciliteiten te verbeteren en fietsers voorrang te geven in het 
verkeer. Ook eet ik weinig vlees. Als ik kijk naar leeftijdsgeno-
ten, dan zie ik wel een beperkt aantal mensen, dat bewuste 
keuzes maakt. Ze worden vegan en lopen met de klimaatmars 
mee. Maar er zijn veel meer kleine stapjes van alle mensen 
nodig om als consument echt een verandering af te dwingen. 
Dit begint bij kennis. (Voedsel)producenten houden ons dom, 
dus je moet jezelf onderwijzen, zodat je weet welke keuzes je 
hebt in de supermarkt.   

 

 
Vervolg -> 

Leden aan het Woord 

Wat vindt u belangrijk voor de Hoornse jeugd en jongeren, als u 

kijkt naar het speerpunt Wonen, Sociaal beleid en Duurzaam-

heid in het nieuwe verkiezingsprogramma?  
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Fred van der Kooij (70 jaar)  

Wonen 
Ik vind dat het beroerd is gesteld met huisvesting voor jonge-
ren in Hoorn. Mijn nichtje heeft vanaf haar 18e ingeschreven 
gestaan voor een huurwoning, maar dat duurde zo lang. Uit-
eindelijk kon ze via-via een 50 jaar oude flatwoning aan de 
Sint Jozefstraat huren. Dat heeft ze niet gedaan. Ze vond het 
de huurprijs niet waard. De nieuwe huizen in Bangert Ooster-
polder waren te duur voor haar. Uiteindelijk heeft ze ervoor 
gekozen om Hoorn te verlaten. Ze is op haar 27e verhuisd 
naar Opperdoes. Dit gebeurt veel jongeren. Ze moeten tegen 
hun zin verhuizen en Hoorn verlaten. Dat is niet goed. De stad 
loopt leeg. De ouderen blijven, waardoor Hoorn vergrijst. 
Hierdoor verandert de dynamiek in de stad.  

Hoorn zou de voormalige hockeyvelden kunnen bebouwen. 
Ook tiny houses zijn een goed idee. Of samenwoonvormen. Ik 

woon in Havenzicht en ik vind de woningen hier vrij groot voor 
een alleenstaande. Waarom kunnen jong en oud niet samen-
wonen in een woonvorm? Dat is socialer en goed tegen een-
zaamheid. Ik heb het hier prima naar mijn zin, hoor. Iedereen 
is hier 55 jaar of ouder.  Waarom bouwt de gemeente geen 
Havenzicht voor jongeren? Er zijn genoeg leegstaande pan-
den.  
 
Sociaal beleid 
Ik vind dat Hoorn goed werkt aan de schuldhulpverlening voor 
jongeren. Als je jouw huur niet kunt betalen als jongere, dan 
komt 1.Hoorn gelijk in actie. De gemeente zet in op preventie 
om te voorkomen, dat jongeren aan lagerwal geraken. Vol-
gens mij heeft de gemeente dit best goed op orde.   
 
Duurzaamheid 
Mijn woning is helemaal ingebouwd tussen andere woningen, 

waardoor ik lage energiekosten heb. Toch vind ik dat de wo-

ningbouwcoöperatie zonnepanelen op onze gezamenlijke da-

ken zou moeten plaatsen. Het scheelt in de energiekosten en 

het is goed voor het milieu. Ik doe de verwarming niet hoger 

dan 20 graden en houd ’s avonds de tussendeuren dicht. Dat 

scheelt en ik doe de verwarming ook al om 22.00 uur uit. We 

hebben hier helaas geen containers om al het afval te schei-

den. Dat kan niet vanwege de brandveiligheid. Alle groen- en 

restafval gaat in dezelfde ondergrondse afvalbak. Liever zou ik 

een groene en grijze bak willen hebben, omdat dit duurzamer 

is.   

Anne-Marie Meijer 

Leden aan het Woord 

 
Vanwege familieomstandigheden heeft Melanie Roeleveld helaas het besluit moeten nemen om haar taken als secretaris over 
te dragen. Adri Beuker heeft moeten bedanken voor zijn bestuurslidmaatschap. En onze penningmeester Maikel Schuitemaker 
heeft door zijn nieuwe werk minder tijd voor zijn overige bestuurstaken. 
 
Nieuwe bestuursleden zijn van harte welkom! 
 
Voor deelname aan het bestuur is politieke kennis of ervaring geen vereiste, handigheid met computer en enthousiasme om 
onze afdeling te steunen, is genoeg. Naast persoonlijke ontwikkeling in een vrijwillige functie – wat goed staat op je cv – krijg 
je er fijne contacten met de fractie, de overige bestuursleden en de algemene leden voor terug. Daarnaast staan de gemeente-
raadsverkiezingen van 2022 voor de deur. Een interessante periode als je geïnteresseerd bent.  
 
Nieuwsgierig geworden? Neem dan vrijblijvend contact op met bestuurslid Adriaan Achterberg via e-mail: adriaan@hetnet.nl 
Hij vertelt je graag meer over de functies. Je bent zeer welkom!  
 

Fractie en bestuur PvdA Hoorn 
 

Kom jij ons bestuur versterken?  

mailto:adriaan@hetnet.nl
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Het recht op een dak boven jouw hoofd 

De verkiezingen zijn al over 5 maanden. Dat is dichterbij dan 
we denken! Tijdens de algemene ledenvergadering is ons 
mooie verkiezingsprogramma vastgesteld, waarin onze plan-
nen voor de komende 4 jaar zijn uiteengezet. Eén van onze  
speerpunten, waarmee we de gemeenteraadsverkiezingen 
van maart ingaan, is Wonen. Want hoewel de woningcrisis al 
een tijd aan de gang is, is er vooralsnog geen einde in zicht. In 
dit artikel bespreek ik de uitdagingen waarvoor Hoorn staat, 
wat onze sociaaldemocratisch visie is op het thema wonen en 
alle oplossingen, die wij zien om de wooncrisis te bezweren.  
 
Sociaaldemocraten en wonen 
Het thema wonen is een klassiek sociaaldemocratisch vraag-
stuk. Vanuit de nasleep van de industriële revolutie hebben 
sociaaldemocraten zich hard gemaakt voor betaalbare en kwa-
litatief goede woningen. Onze partij heeft mensen zoals 
Wibaut (“Wie bouwt? Wiebaut!”) en Jan Scheafer (“In gelul 
kan je niet wonen”) voortgebracht, die ieder in hun eigen tijd 
de wooncrisis te lijf gingen. Nu is er weer een wooncrisis gaan-
de. Onze woningmarkt is verdeeld in twee groepen. In de ene 
groep zitten mensen, die zich een koopwoning kunnen veroor-
loven. In de andere groep zitten mensen, die zijn aangewezen 
op dure huurwoningen in de vrije sector of die op de wachtlijst 
voor een sociale huurwoning staan. De wachtlijst voor een 
sociale huurwoning is inmiddels opgelopen tot ruim 9 jaar. De 
klassieke strijd tussen de “haves” en de “have-nots” is weer 
terug van weggeweest. Aan ons als sociaaldemocraten om dit 
grote probleem op te lossen. Daarom is het prioriteit om meer 
betaalbare woningen te realiseren. Daarnaast moeten we er-
voor zorgen dat betaalbare woningen ook betaalbaar blijven. 
Zeker in combinatie met de grote verduurzamingsslag, die we 
moeten maken als samenleving. Zo rijmt de huidige wooncrisis 
met de voorgaande woningnoden, terwijl het tegelijkertijd een 
heel unieke legpuzzel is.  
 
Bouwen, bouwen, bouwen 
De PvdA-Hoorn is trots op haar ingediende voorstellen van 
“bouwen, bouwen, bouwen”. We moeten goed kijken wáár 
we gaan bouwen en wát we gaan bouwen, want de bouw-
grond in Hoorn is schaars. Daarom willen we de handen inéén 
slaan met omliggende gemeenten in de regio, want het wo-
ningprobleem stopt niet bij onze stadsgrens. Als het aan de 
landelijke PvdA en PvdA-Hoorn ligt, bouwen we geen peperdu-
re woningen voor rijke investeerders. En ook niet voor de win-
sten van huisjesmelkers. Leefbaarheid en betaalbaarheid zijn 
daarom cruciaal voor hoe we willen groeien. Enerzijds stellen 
wij daarom duidelijke voorwaarden aan de groei van de stad. 
Anderzijds houden we oog voor de bestaande stad, waar prij-
zen helaas blijven stijgen en fatsoenlijke woonomstandighe-
den niet voor iedereen zijn weggelegd. Wij staan voor een 

woningmarkt, die in dienst staat van de bewoners in onze 
stad. De gemeente heeft een actieve rol in het vergroten van 
het aanbod betaalbare huur- en koopwoningen én het verbe-
teren van de bestaande woningvoorraad. Wij kiezen voor een 
stad, waarin mensen met alle inkomens kunnen wonen en 
verschillende mensen samenleven en elkaar ontmoeten. 
 
In Den Haag worden 
veel besluiten geno-
men, die een grote 
bijdrage kunnen 
leveren om deze 
wooncrisis het 
hoofd te bieden. 
Denk bijvoorbeeld 
aan oplossingen 
voor de stikstofcri-
sis, een herintroduc-
tie van een minister 
voor wonen en het 
afschaffen van de 
verhuurdersheffing. 
Gelukkig kunnen we 
lokaal ook veel doen 
om meer én betaal-
bare woningen te 
realiseren. 
 
Wat is er aan de hand in Hoorn? 
Eerst wat feiten en cijfers. Hoorn heeft 32.713 woningen, 
waarvan 64% een koopwoning is, 30% betreft sociale huur en 
zo’n 6% is particuliere huur. Deze woningen vallen in de vol-
gende prijsklassen: ongeveer 30% van onze woonvoorraad 
heeft een waarde van onder 200.000 euro, de bulk van 40% 
heeft een waarde tussen de 200.000-310.000 euro en meer 
dan 25% van de woningen heeft een waarde boven de 
310.000 euro. Laten we nu eens kijken naar de samenstelling 
van huishoudens. Hoornse huishoudens bestaan voor 36% uit 
alleenstaanden, 36% gezinnen en 28% stellen zonder kin-
deren, waarbij de bulk (25%) tussen de 45 en 65 jaar oud is en 
25% in de leeftijdscategorie 65+ valt. Dit staat in schril contrast 
met het soort woningen, dat Hoorn heeft. 71% van het totaal 
aantal woningen is namelijk een eengezinswoning. Kortom, de 
stad is gebouwd voor gezinnen, terwijl de vraag naar gezins-
woningen veel minder is. Dit betekent, dat er meer woningen 
nodig zijn voor alleenstaande mensen en stellen zonder kin-
deren. Het gebrek aan deze woningen stuwt mede de 
wachttijd op.  
 

Vervolg ->   

Speerpunt Wonen 
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Te weinig woningen voor starters 
De grootste speler op de Hoornse woningmarkt is de woning-
corporatie Intermaris, zij beheert 29,8% van de woningvoor-
raad in onze stad. Het huidige college hanteert een woonver-
deling van 30-30-40 (koop en huur). Dit betekent, dat 30% van 
de woningvoorraad een betaalbare sociale woning is, 30% 
beslaat het middensegment en 40% van de woningen is duur. 
Alleenstaanden en samenwonende stellen, de grootste groep 
in Hoorn, kunnen over het algemeen geen woning in het hoog-
ste segment betalen. Er is dus geen de behoefte om dit dure 
segment met 40% prioriteit te geven. Daarnaast biedt de ge-
meente startersleningen aan mensen, die hun eerste huis in 
Hoorn willen kopen. Dit lijkt een mooi paradepaardje, maar 
het is eigenlijk een doekje tegen het bloeden. Bovendien kan 
de gemeente dweilen met de kraan open: de portemonnees 
worden groter door startersleningen, terwijl het aanbod nog 
steeds gering is. Het gevolg? De huizenprijzen schieten door 
het dak heen.  
 
Aan nieuwe vormen van wonen, zoals modulair- en flexwo-
nen, wil het college niet beginnen. De grootste coalitiepartijen 
VVD en Tonnear zijn daarop tegen. Mede na hun laatste ver-
kiezingscampagne met flyers, waarin stond dat deze woningen 
arme mensen en asielzoekers aantrekken. Dit soort angstpoli-
tiek is Hoorn onwaardig en verdrukt nieuwe manieren van 
bouwen, die een (al dan niet tijdelijke) oplossing bieden tegen 
de hoge woningnood. Dit kan beter. Dit moet beter. Hoorn 
verdient beter. En wie anders dan de partij van “in gelul kan je 
niet wonen” om hier de schouders onder te zetten! 
 
Onze plannen voor wonen in Hoorn 
Out with the old, in with the new! Een sterke samenwerking 
met Hoorns grootste speler, Intermaris, is vereist om betaal-
bare woningen te houden en te bouwen. Wij willen af van de 
30-30-40 verdeling. PvdA-Hoorn wil een 40-40-20 
verdelingssleutel, omdat deze beter aansluit op de behoeften 
van Horinezen. Dit betekent, dat we in de doelgroepenveror-
dening nieuwe afspraken maken met Intermaris over haar 
prestaties: zolang de woningcrisis voortduurt, stoppen we met 
het slopen van sociale woningen. Ook maken we nieuwe af-
spraken om huizen betaalbaar te houden en de lasten van de 
verduurzamingsslag eerlijker te verdelen. In samenwerking 
een bouwbedrijf in Ursem, dat zich specialiseert in modulair 
wonen, kunnen we met Intermaris ook de mogelijkheden tot 
flex-wonen verkennen en toepassen. En inwoners hebben ook 
ideeën. Daarom willen we dat Hoorn nieuwe bouwinitiatieven 
ondersteunt, zoals kangaroewoningen, en een lokale 
bouwagenda opstelt met belangrijke spelers, zoals ontwikkel-
ingsmaatschappijen, Intermaris en andere organisaties. 
Krachten bundelen, gebruik maken van elkaars energie en 
processen versnellen. Zo voorkomen we verloren potentie.  
 
De grond schaarste betekent ook dat we moeten kijken naar 
hoogbouw. Dit is een gevoelig onderwerp, want wat is de juis-

te balans tussen onze historische stad en flats? Zoals eerder 
gezegd: we moeten goed kijken wáár we gaan bouwen en wát 
we gaan bouwen. Gelukkig is Hoorn er niet onbekend mee, 
zowel in de haven als in de Grote Waal en op andere locaties 
staan flats van 6 woonlagen of meer. Wij vinden dat er zeker 
mogelijkheden liggen rondom station Kersenboogerd en de 
provinciale weg om hoger te bouwen. Onder strenge voor-
waarden natuurlijk. Denk bijvoorbeeld aan bewonersparticipa-
tie, groen en een effectenrapportage. Op overige locaties in de 
stad pleit de PvdA voor 6 woonlagen.  
 
Woningbouwmonitor 
Juist omdat hoogbouw gevoelig ligt, moet de raad in staat 
worden gesteld bij te sturen. Om dit te bereiken moet er een 
woningbouwmonitor worden ontwikkeld, die de raad elke 6 
maanden informeert met de actuele cijfers en data, als wel de 
voorderingen van projecten, bouwvergunningen en andere 
zaken. Zo kunnen we o.a. de scheve mismatch bijsturen, die 
nu heerst waarbij de plannen niet juist aansluiten op de be-
hoeften van onze stad.  
 
Ook de regio speelt een belangrijke rol om de woningnood het 
hoofd te bieden. Hoorn is immers de hoofdstad van West-
Friesland. Wij willen afspraken maken om sociale woningbouw 
te stimuleren: weg met het maximum te bouwen sociale wo-
ningen en dit hervormen naar een minimum verplichting. Tij-
delijke arbeidsmigranten zijn ook een vraagstuk, dat op de 
voorgrond is gekomen door o.a. overlast in wijken. Mensen, 
die zwaar werk voor ons verzetten, verdienen een degelijk 
onderkomen. Wij werken actief aan een regionale oplossing 
om de lasten te delen met de buurgemeenten en de betrok-
ken werkgevers. Om dit en andere regionale woningbouwthe-
ma’s te monitoren, stellen wij een halfjaarlijks bouwoverleg 
tussen de gemeenten voor. Zo kunnen we snel collectief ingrij-
pen, waar dat nodig is.  
 
We gaan graag in gesprek 
Dit is een tipje van de sluier, hoe we de woningnood te lijf 
willen gaan. Wil je meer weten? Lees vooral ons verkiezings-
programma door! Mocht je zelf ideeën hebben die er niet tus-
sen staan, mail het ons vooral en we gaan graag met je in ge-
sprek!  
 

 

Thomas de Groot 

Raadslid PvdA 



 

Nederland sterker & socialer 18 

HOORN IN CIJFERS 
 

 

 

 

 

 

 

 

In 2021 verwacht Hoorn 700 

nieuwe woningen op te le-

veren, waarvan 28% sociale 

huurwoningen. 

In 2020 zijn er 400 nieu-
we woningen 

gerealiseerd; 26% hier-
van was een sociale 

huurwoning 

Volkshuisvesting, Ruimtelijke ordening en Stedelijke vernieuwing 

337 huishoudens in hebben 
gebruik gemaakt van € 

100.000 subsidie voor ener-
giebesparende maatregelen 

In 2020 zijn er meer dan 

18.000 zonnepanelen ge-

plaatst in Hoorn  
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CONTACTGEGEVENS PvdA 

Hoorn 

www.pvdahoorn.nl 
e-mail: hoorn@pvda.nl 

  
 

Noord-Holland 
www.gewestnoord-holland.pvda.nl 

e-mail: pvda@noord-holland.nl 
telefoon: 023 51 44 389 

Nederland 

www.pvda.nl  
e-mail:pvda@pvda.nl 

telefoon: 020 55 12 155 

Ledenadministratie 

e-mail: ledenadministratie@pvda.nl  
telefoon: 020 55 12 290 

In maart 2022 is het weer zover: de gemeenteraadsverkiezingen. Iets waar we de afgelopen vier jaar naartoe heb-
ben gewerkt. De tijd waarin je aan iedere inwoner van Hoorn wil laten zien wat je waard bent. Als partij hoop je 
erop dat alle inspanningen, die je de afgelopen jaren hebt geleverd, leiden tot het vertrouwen van de kiezer. Je 
hebt je niet voor niets zo ingezet voor het belang van de stad. Je hebt geprobeerd je te profileren, het gedachte-
goed van de partij te vertegenwoordigen en daarnaast je op te stellen als kritisch raadslid. Deze taak heb je naar 
eer en geweten ingevuld. Iedere keer, dat je iets deed in de raad hoopte je op een verslag in de krant, zodat je werk 
zichtbaar werd. In een versplinterd veld is het lastig je te onderscheiden. Wat is jouw specifieke ‘geluid’ als er der-
tien andere partijen dingen naar een van de 35 zetels? 

In aanloop naar de gemeenteraadsverkiezingen zullen alle meedingende partijen zich willen profileren. Je ziet ze 
vaker op straat, in de kranten en op sociale media. Ook zullen raadsleden het gesprek weer opzoeken met de inwo-
ners van Hoorn, langsgaan bij wedstrijden van belangrijke sportclubs, vrijwilligerswerk doen in een verzorgingste-
huis of taart langsbrengen bij vrijwilligers. Het maakt sommige inwoners van Hoorn wat cynisch. Geluiden als: ‘Dit 
doen ze anders nooit’ zijn in aanloop naar verkiezingen veel te horen. Het is jammer. De gemeenteraad en het col-
lege staan namelijk, van alles wat politiek is, het dichtst bij de burgers. Ze wonen bij hen in de straat of om de hoek 
en zijn vaak zeer goed aanspreekbaar. Alle 35 raadsleden zeggen het beste voor de stad te willen, dus dat is iets 
wat ze gemeen hebben, ondanks inhoudelijke verschillen.  

Laten wij dus vooral samen de campagne voeren. Een ieder die zich, met ons, wil inzetten voor zichtbaarheid, profi-
lering of gewoon een goed idee heeft wat wij als PvdA-Hoorn kunnen doen om ons geluid duidelijk te laten horen, 
is bij dezen meer dan uitgenodigd zich te melden! Op naar een geweldige uitslag in maart 2022! 

Arnica Gortzak 

Fractievoorzitter PvdA-Hoorn 

 

Van de fractievoorzitter: verkiezingen 

http://www.pvdahoorn.nl
http://www.gewestnoord-holland.pvda.nl
mailto:pvda@noord-holland.nl
http://www.pvda.nl
mailto:pvda@pvda.nl
mailto:ledenadministratie@pvda.nl
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Één geheel 

Ik heb nog vage herinneringen aan het instituut SOW, 

dat probeerde de rol te spelen van Samenwerkingsor-

gaan West-Friesland. Dat verbindingsstreepje is niet van 

mij. Westfriesland behoeft verbinding die verder gaat 

dan een streepje. Ik behoor tot de mensen die in deze 

regio zijn komen wonen en van mening zijn dat deze 

mooie regio één geheel moet worden. Veel meer één 

geheel dan het nu is. 

Het SOW ging ter ziele en de regio veranderde. Veel 

dorpjes werden bij elkaar geveegd, of ze wilden of niet. 

Zwaag en Blokker werd ondanks felle protesten tegen 

Hoorn aangeplakt. Nu zal op dit moment niet elke bewo-

ner van de opgeslokte woongemeenschappen zich Zwa-

ger of Blokkenaar noemen en zij die als nieuwe inwoner 

aldaar zich dat wel gaan doen, mag je vast met enig 

wantrouwen bekijken.  

Essentieel in de omslag naar zich Westfries te noemen, 

is ook het gevoel van betrokkenheid die er dient te zijn 

met dit gebied. Het is een bekend gegeven dat hoe gro-

ter een gemeente is, des te minder mensen zich bij de 

gemeente betrokken voelen. In Westfriesland ben je 

vaak niet meer dan één van de 220.000 of 386.000, wan-

neer je het westelijke deel er ook bij rekent. Wanneer 

we voorlopig alleen het oostelijke deel bij elkaar willen 

brengen, valt er nog een heleboel te doen. 

Nu zijn er vanuit het afgedankte SOW nog wat gemeen-

schappelijke regelingen overgebleven en hier en daar 

vermeerderd, verminderd of aangepast, maar er zijn 58 

alerte Westfriese fracties die allemaal de lepel in de lo-

kale en regionale pap niet willen vervangen voor een 

theelepeltje. Die fracties zijn verdeeld over zeven ge-

meenten en ze hebben allemaal hun achterban in de 

eigen gemeente gezworen hun stinkende best te doen 

voor het welzijn van de eigen gemeente.  

 

 

Hoe Westfries is de doorsnee Westfriese politicus?  

Je zou eigenlijk in de verkiezingsprogramma’s van al die 

fracties moeten zien wat men wil doen voor de hele re-

gio. Ik heb in de afgelopen jaren echt wel uitspraken van 

enkele volksvertegenwoordigers gehoord over 

Westfriesland. Ook weet ik dat er af en toe bijeenkom-

sten zijn voor raadsleden van alle gemeenten, maar is 

dat genoeg om Westfriezen klaar te krijgen voor 

Westfriesland? Hoe Westfries is de doorsnee Westfriese 

politicus? Is er de vrees dat één grote gemeente in de 

toekomst te weinig zetels in de raad heeft voor alle hui-

dige 148 raadsleden? 

Heb je het verkiezingsprogramma van de Hoornse PvdA 

gelezen? Daar staan gelukkig wat opmerkingen te lezen 

over wat we met de regio Westfriesland aan willen. 

Maar wanneer je de samenvatting bekijkt, zie je niets 

vermeld over de regio! Er staan speerpunten genoemd 

waar wij volledig achter kunnen staan, maar Westfries-

land is een onderdeel van een ander speerpunt. Ik ver-

moed dat van de 57 andere Westfriese fracties er niet 

veel zullen zijn die een speerpunt aan deze regio hebben 

gewijd.  

Ach, ik denk af en toe dat je ook een vergelijking kunt 

trekken met de manier waarop de lidstaten van de Euro-

pese Unie verenigd zijn. China en Rusland zal met een 

paar andere landen hopen dat daar nooit één Verenigde 

Staten van Europa uit voort zal komen. Alleen wanneer 

zelfs de meest op zichzelf betrokken natie zal merken 

dat we als EU geen deuk in het mondiale pakje kunnen 

maken, zal daar verandering in kunnen komen. Mis-

schien dat, wanneer de bevolking en hun politieke partij-

tjes van Westfriesland er achter komen dat deze regio 

het achterlijke neefje van Nederland is, er echte vereen-

de krachtenmotivatie kan ontstaan. We kunnen er na-

tuurlijk op wachten tot dat zo ver is, maar of dat nu zo’n 

ideale te bewandelen weg is, waag ik te betwijfelen. 

 

 

Sjaak Grosthuizen 

    Hoe Westfries mag je zijn? 


